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Document ID: TSB_M_111323_1_EN_FR
Document Languages: English, French
Date: January 19, 2024
Supersedes: BS-0923-1 and TSB_M_111323_0_EN_FR
Valid Until: N/A 
Product(s): Moovair Paired Systems FMAxxHIAHUU230X7 + DMAxxHOS20230E7 (sizes 18, 24, 30, 36, 48, 60) 
Reason for Issuance: Ice build-up on outdoor units installed in a high-humidity environment.

 
Description

In installation situations with the combination of low ambient temperatures and high humidity, some outdoor units 
have exhibited excessive icing which the defrost cycle is not able to fully clear. If you encounter an excessive ice 
build-up situation, the first step should be to evaluate the installation of the unit for potential causes.

•	 Is the unit elevated off the surface below such as on a stand or wall brackets? 
	 - The unit must be installed elevated off the surface below. 
•	 Is the unit exposed to high winds or installed near a body of water? 
•	 Is there water dripping onto the outdoor unit from a source above the unit? 
•	 Is the refrigerant charge in the system appropriate? 
	 -Refrigerant should be evacuated, weighed, and the system recharged. Refer to product installation 
	  manual(s) for specifications.

Depending on your evaluation of the installation, you may be able to improve it such that further remedial steps are 
not necessary. If installation improvement options have been exhausted and icing is still an issue, you can change the 
parameters of the defrost cycle for the outdoor unit. The end temperature for the cycle can be raised and the time 
spent in defrost lengthened. It is important that options such as sheltering the unit from high winds or elevating it 
further off the ground be considered and attempted if possible first. Changes to the defrost cycle without exploring 
other options first may not solve the problem and could result in damage to the outdoor unit.

Action

If potential causes for excessive icing are explored and installation-related solutions are not possible or are  
unsuccessful, servicing contractors must follow these steps: 

1.	Send an email to cmdefrost@master.ca with the below information.
	 a. Installation address. 
	 b. Model and serial number of the outdoor unit. 
	 c. Description of the site situation and what remedial steps have already been considered or attempted.
	 d. Indicate a preferred Master Group branch. If applicable, a Defrost Update Service Tool will be sent there. 
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2.	Determine whether the unit in question has a production date prior to September 1, 2023 or after. Refer to the 
illustration below which explains how to read serial number date codes. 

Note: Unit serial number date code (12th, 13th, 14-15th digits) format is: Year (202*), Month (January-September = 1-9; 
October-December = A-C), Day. Example: 3901 is read as a production date of 2023, September 1st. 

Digit 
Place 1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22

Ye
ar

M
on

th

D
ay

D
ay

Serial 
No. 2 4 0 0 8 9 8 1 2 0 2 3 9 0 1 3 0 1 0 1 1 8

Digit 12: Year (202*)
Digit 13: Month (January-September = 1-9;  
October = A; November = B; December = C)
Digits 14-15: Day

3.	Enhance the unit’s defrost cycle with the appropriate procedure according to the production date of your unit. 
a.	Units with production dates of September 1, 2023 (serial number date code 3901) and later have a DIP switch 

setting to apply an enhanced defrost cycle.
b.	Units with production dates prior to September 1, 2023 will require a Defrost Update Service Tool. A tool 

appropriate to the size of unit will be sent to your preferred Master Group branch as indicated via email to 
cmdefrost@master.ca. 

		  i.	Note: The Defrost Update Service Tool is programmed specifically for each size of unit; a tool  that 
		  was requested for a 24mbtu unit will NOT work for any of the other sizes. Servicing contractors 
		  must request a Defrost Update Service Tool for each size of unit to be serviced. 

Units with Production Dates of September 1, 2023 and Later – DIP Switch S1-4 Enhanced Defrost Setting:

1.	Locate the S1 DIP switch bank on the outdoor unit’s board. 
2.	Locate DIP switch S1-4 which applies to the defrost cycle and is in the “OFF” position by default. 
3.	Change DIP switch S1-4 to the “ON” position; this will activate Enhanced Defrost for the unit.  

DIP switch S1-4 on outdoor unit’s board:
- “OFF” position = Default Defrost (defrost after 90 minutes cumulative runtime)
- “ON” position = Enhanced Defrost (defrost after 45 minutes cumulative runtime)

Note: Board layout and location of S1 DIP switch bank will vary by unit size. However, S1-4 remains the defrost setting 
switch regardless. 
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Units with Production Dates Prior to September 1, 2023 - Defrost Update Service Tool Instructions: 
Note: The Defrost Update Service Tool is programmed specifically for each size of unit; a tool that was requested for 
a 24MBTU unit will NOT work for any of the other sizes. Servicing contractors must request a Defrost Update Service 
Tool for each size of unit to be serviced. 

1. Shut off power supply to the unit; this should be done both inside and outside for safety and to prevent  
damage to the unit board(s). 

2. Remove the top panel of the outdoor unit (applicable to sizes 18, 24, 30) or the front panel (applicable to sizes 
36, 48, 60) 

3. Locate the correct contacts to apply the Defrost Update Service Tool to. Depending on which size of outdoor 
unit you are servicing, there will be different contact points.

		  a. DMA18HOS20230E7

Loosen the clips on each side of the black plastic cover and remove the 5 screws circled in red below.

Lift the plastic box and locate the contacts as below. 

On the end of the cable with the Defrost Update Service Tool there is a set of pins. Take note of where the black 
lead is and apply the associated pin to the contact on the far right of the contact points indicated. 

Black lead – Apply  
associated pin to the 
contact on the far right  
of the contact line.
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		  b. DMA24HOS20230E7, DMA30HOS20230E7

Remove the black plastic cover and locate the contacts as below. 

On the end of the cable with the Defrost Update Service Tool there is a set of pins. Take note of where the black 
lead is and apply the associated pin to the contact point at the far left of the contact points indicated. 

Black lead – Apply  
associated pin to the 
contact on the far left  
of the contact line. 
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		  c. DMA36HOS20230E7, DMA48HOS20230E7, DMA60HOS20230E7

Locate the digital display and determine if the contact is Type A or Type B.
Type A Type B

Type A: On the end of the cable with the Defrost Update Service Tool there is a set of pins.  
Take note of where the black lead is and apply the associated pin to the contact  

on the far left of the contact points indicated.

Black lead – Apply  
associated pin to the 
contact on the far left of 
the contact line (Type A). 
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Type B: On the end of the cable with the Defrost Update Service Tool there is a set of pins.  
Take note of where the black lead is and apply the associated pin to the metal tab  

at the top left corner of the chip indicated.

Black lead – Apply associated 
pin to the metal tab at the  
top left corner of the chip 
(Type B).

4.	Following the pin orientation instructions given in step 3. and as applicable to the unit being serviced, ensure 
all pins on the Defrost Update Service Tool’s cable are aligned and connected with the appropriate contacts 
on the unit board. Use enough pressure to maintain solid connection between each pin and the appropriate 
board contact.

	 Note: Depending on which unit is involved, there may be 1 or 2 pins on the end of the pin set which are 
not connected to any point on the unit board. This is expected. The orientation of the pins, alignment with 
contacts one-at-a-time, and solid connection is important.

5.	Press and hold the “Write In” button on the Defrost Update Service Tool until the display reads “----”.
	 a. If the display next reads “C_S”, the defrost cycle parameters have been successfully updated. 
	 b. If the display reads “E_0”, the defrost cycle parameters have not been updated. Please check the alignment 

and connection of the pins and try again. 

Update Successful Update Unsuccessful
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Compensation

There is no compensation. The Defrost Update Service Tool – if required – is provided free of charge. 

Disclaimer

This bulletin is intended to inform customers of recommended service items and tasks for the listed product(s). 
This bulletin is not exhaustive in scope and should be used in combination with local code requirements and  
product-specific manuals as applicable.
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ID de document : TSB_M_111323_1_EN_FR
Langues du document : anglais, français
Date : 19 janvier 2024
Remplace : BS-0923-1 et TSB_M_111323_0_EN_FR
En vigueur jusqu’au : S. O. 
Produit(s) : Moovair – systèmes jumelés FMAxxHIAHUU230X7 et DMAxxHOS20230E7 (capacités 18, 24, 30, 36, 48, 60) 
Motif de diffusion : Accumulation de glace sur des unités extérieures installées dans des environnements très humides.

 
Description

Certaines unités extérieures installées dans des environnements ayant à la fois de basses températures ambiantes 
et des taux d’humidité élevés présentent une accumulation excessive de glace qui n’est pas entièrement éliminée 
durant le cycle de dégivrage. Dans une telle situation, la première chose à faire est d’évaluer l’installation de l’unité 
pour en déterminer les causes potentielles.

•	 L’unité est-elle surélevée, par exemple sur une base ou des supports muraux? 
	 - L’unité doit absolument être surélevée. 
•	 L’unité est-elle exposée à des vents violents ou installée près d’une étendue d’eau? 
•	 Une source d’eau située au-dessus s’écoule-t-elle sur l’unité? 
•	 La charge de réfrigérant dans le système est-elle appropriée? 
	 - Le réfrigérant doit être évacué, pesé et le système rechargé. Se référer au(x) manuel(s) d'installation  
	   du produit pour les spécifications.

En fonction de ce que révèle votre évaluation de l’installation, vous pourrez peut-être apporter des améliorations de 
sorte que d’autres mesures correctives ne soient pas nécessaires. Si vous avez épuisé toutes les possibilités d’amélio-
ration de l’installation et que l’accumulation de glace demeure un problème, vous pouvez modifier les paramètres du 
cycle de dégivrage de l’unité extérieure. La température finale et la durée du cycle de dégivrage peuvent être aug-
mentées. Dans un premier temps, il est important d’essayer certaines options, comme d’abriter l’unité en cas de vents 
violents ou de la surélever. Modifier le cycle de dégivrage sans d’abord explorer d’autres options risque de ne pas 
résoudre le problème en plus d’endommager l’unité extérieure.

Mesures à prendre

Si les causes potentielles d'un givrage excessif sont explorées et que les solutions liées à l'installation ne sont pas 
possibles ou n'aboutissent pas, les entrepreneurs responsables du service doivent suivre les étapes suivantes : 

1.	Envoyez un courriel à cmdefrost@master.ca avec les informations ci-dessous.
	 a. Adresse de l'installation. 
	 b. Modèle et numéro de série de l'unité extérieure. 
	 c. Description de la situation sur les lieux et des mesures correctives qui ont déjà été envisagées ou tentées.
	 d. Succursale Master de votre choix. Si requis, un outil de service de mise à jour du dégivrage y sera envoyé. 
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2.	Déterminez si l’unité en question a une date de production antérieure au 1er septembre 2023 ou postérieure. 
Reportez-vous à l'illustration ci-dessous qui explique comment lire les codes de date des numéros de série. 

Note: Voici le format du numéro de série indiquant la Date de production (12e, 13e, 14-15es chiffres) : année (202*), 
mois (janvier-septembre = 1-9; octobre-décembre = A-C), jour. Exemple : 3901 signifie que la date de production est le  
1er septembre 2023. 

Place 
des 
chiffres

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 17 18 19 20 21 22

An
né

e

M
oi

s

Jo
ur

Jo
ur

N° de 
série 2 4 0 0 8 9 8 1 2 0 2 3 9 0 1 3 0 1 0 1 1 8

Chiffre 12 : Année (202*)
Chiffre 13 : Mois (janvier-septembre = 1-9; octobre = A; novembre = B; décembre = C)
Chiffres 14-15 : Jour

3.	Renforcez le cycle de dégivrage de l’unité avec la procédure appropriée en fonction de la date de production 
de votre unité. 

a.	Les unités dont la date de production est le 1er septembre 2023 (code de date du numéro de série 3901) et 
plus tard sont dotées d'un interrupteur DIP permettant d'appliquer un cycle de dégivrage renforcé.

b.	Les unités dont la date de production est antérieure au 1er septembre 2023 nécessitent un outil de mise à 
jour du dégivrage. Un outil adapté à la capacité de l’unité sera envoyé à la succursale Master de votre choix. 

		  i.	Note: Les outils de mise à jour du dégivrage sont programmés spécifiquement pour la capacité de l'unité;  
	   un outil demandé pour une unité de 24 000 BTU ne fonctionnera PAS pour les autres capacités.  
		   Les entrepreneurs doivent demander un outil de mise à jour du dégivrage pour chaque capacité d'unité  
		   à réparer. 

Unités produites à partir du 1er septembre 2023 - Commutateur DIP S1-4 Réglage du dégivrage renforcé :

1.	Localisez le groupe d'interrupteurs DIP S1 sur la carte de l'unité extérieure. 
2.	Localisez l'interrupteur DIP S1-4 qui s'applique au cycle de dégivrage et qui est en position "OFF" par défaut. 
3.	Mettez le commutateur DIP S1-4 en position "ON", ce qui activera le dégivrage renforcé de l'unité.  

Interrupteur DIP S1-4 sur la carte de l'unité extérieure :
- Position "OFF" = Dégivrage par défaut (dégivrage après 90 minutes de fonctionnement 
cumulé)
- Position "ON" = Dégivrage renforcé (dégivrage après 45 minutes de fonctionnement 
cumulé)

Note: La disposition de la carte et l'emplacement de la banque de commutateurs DIP S1 varient en fonction de la 
capacité de l’unité. Cependant, S1-4 reste le commutateur de réglage du dégivrage. 
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Unités dont la date de production est antérieure au 1er septembre 2023 - Instructions relatives à l'outil de mise à 
jour du dégivrage : 
Note: Les outils de mise à jour du dégivrage sont programmés spécifiquement pour la capacité de l'unité; un outil  
demandé pour une unité de 24 000 BTU ne fonctionnera PAS pour les autres capacités. Les entrepreneurs doivent  
demander un outil de mise à jour du dégivrage pour chaque capacité d'unité à réparer.  

1. Fermez l’alimentation électrique de l’unité; cette opération doit être effectuée à l’intérieur et à l’extérieur 
pour des raisons de sécurité et pour éviter d’endommager les cartes de l’unité 

2. Retirez le panneau supérieur de l’unité extérieure (applicable aux capacités 18, 24, 30) ou le panneau avant 
(applicable aux capacités 36, 48, 60) 

3. Localisez les bons points de contact auxquels appliquer l’outil de mise à niveau du dégivrage. Les points de 
contact varient en fonction de la capacité de l’unité extérieure sur laquelle vous travaillez.

		  a. DMA18HOS20230E7

Desserrez les attaches de chaque côté du couvercle en plastique noir  
et retirez les 5 vis encerclées en rouge ci-dessous

Soulevez la boîte en plastique et localisez les points de contact comme indiqué ci-dessous. 

Au bout du câble de l’outil d’entretien pour la mise à niveau du dégivrage se trouve un ensemble de tiges.  
Notez l’emplacement de la broche noire et appliquez la tige correspondant au point complètement à droite  

des points de contact indiqués. 

Broche noire – appliquez 
la tige associée au point 
complètement à droite 
de la rangée de points  
de contact. 
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		  b. DMA24HOS20230E7, DMA30HOS20230E7

Soulevez le couvercle en plastique noir et localisez les points de contact comme indiqué ci-dessous. 

Au bout du câble de l’outil d’entretien pour la mise à niveau du dégivrage se trouve un ensemble de tiges.  
Notez l’emplacement de la broche noire et appliquez la tige correspondant au point complètement à gauche  

des points de contact indiqués. 

Broche noire – appliquez 
la tige associée au point 
complètement à gauche 
de la rangée de points  
de contact. 
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		  c. DMA36HOS20230E7, DMA48HOS20230E7, DMA60HOS20230E7

Localisez l’écran numérique et déterminez si le contact est de type A ou de type B.
Type A Type B

Type A : Au bout du câble de l’outil d’entretien pour la mise à niveau du dégivrage se trouve un ensemble  
de tiges. Notez l’emplacement de la broche noire et appliquez la tige correspondant au point complètement  

à gauche des points de contact indiqués.

Broche noire – appliquez 
la tige associée au point 
complètement à gauche 
de la rangée de points de 
contact (type A). 
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Type B : Au bout du câble de l’outil d’entretien pour la mise à niveau du dégivrage se trouve un ensemble  
de tiges. Notez l’emplacement de la broche noire et appliquez la tige correspondant à la languette métallique 

dans le coin supérieur gauche de la puce indiquée.

Broche noire – appliquez la 
tige associée à la languette 
métallique dans le coin  
supérieur gauche de la puce 
(type B).

4.	En suivant les instructions sur l’orientation des tiges à l’étape 3 et en fonction de l’unité sur laquelle vous  
travaillez, assurez-vous que toutes les tiges du câble de l’outil de mise à niveau du dégivrage sont alignées et 
connectées aux bons points de contact sur la carte de l’unité. Exercez une pression suffisante pour maintenir 
une bonne connexion entre chaque tige et son point de contact sur la carte.

	 Remarque : Selon l’unité concernée, il peut y avoir 1 ou 2 tiges à l’extrémité de l’ensemble qui ne sont connec-
tées à aucun point de contact sur la carte de l’unité. Cela peut arriver. Il est important de bien orienter les 
tiges, de les aligner à chacun des points contacts une à la fois et d’assurer une bonne connexion.

5.	Appuyez et maintenez enfoncé le bouton « Write In » de l’outil de mise à niveau du dégivrage jusqu’à ce que 
l’écran affiche « ---- ». 

	 a. Si l’écran affiche ensuite « C_S », les paramètres du cycle de dégivrage ont été mis à niveau avec succès. 
	 b. Si l’écran affiche « E_0 », la mise à niveau des paramètres du cycle de dégivrage a échoué. Veuillez vérifier 

l’alignement et la connexion des tiges, puis essayez à nouveau. 

Mise à niveau réussie Échec de la mise à niveau



BULLETIN DE SERVICE 
TECHNIQUE résidentiel

page 14-14TSB_M_111323_1_EN_FR

Rémunération

Il n’y a pas de compensation. L’outil d’entretien pour la mise à niveau du dégivrage -si requis - est fourni gratuitement. 

Avertissement

Ce bulletin vise à informer les clients des tâches et des éléments d’entretien recommandés pour les produits listés. 
Ce bulletin n’est pas exhaustif et doit être utilisé en combinaison avec les exigences des codes locaux et les manuels 
propres aux produits, le cas échéant.


